
Un any per mirar d'eradicar el cargol poma al Baix Ter

El conseller d'Agricultura mant�, en una visita a l'arrossar de Palau-sator,

que l'objectiu �s que la plaga no s'instaláli a la zona, a difer�ncia de l'Ebre

El futur del camp es debatr� en la comissi� t�cnica

Pericay i Ciuraneta Ðels dos primers per l'esquerraÐ

ahir a la tarda durant la visita a l'arrossar on s'ha

detectat el cargol poma al Baix Ter Foto: E.A.

El conseller d'Agricultura, Jordi Ciuraneta, mant� que caldr� un any

per avaluar l'�xit de les mesures de xoc contra l'aparici� del cargol

poma en un arrossar situat a cavall dels termes de Palau-sator i

Fontanilles, ja que encara que no apareguin m�s exemplars ni

postes d'ous, s'ha d'esperar un m�nim de dotze mesos abans de

poder declarar eradicada la plaga. Ahir a la tarda, despr�s d'una

visita al camp, per�, Ciuraneta es mostrava optimista i admetia que

l'objectiu �s que l'esp�cie invasora no s'instaláli al Baix Ter, a

difer�ncia de les mesures de Òconviv�nciaÓ que s'han dissenyat al

Baix Ebre, on la plaga s'ha anat estenent malgrat els controls.

Fa pr�cticament dues setmanes que les inspeccions peri�diques al camp no han perm�s trobar cap m�s cargol.

El president de l'Associaci� de Defensa Vegetal (ADV) de l'Arr�s de Pals, Josep Pericay, explicava que el gros

dels exemplars adults i les postes havien aparegut en dos dels laterals de l'arrossar, que fa 2,9 hect�rees, per�

no pas a la zona central, ni els extrems oposats, ni els canals de reg i desgu�s de la parcelála, que continuen

tallats amb barreres f�siques i algunes trampes per detectar els cargols amb facilitat.

M�s saponinaDespr�s de la primera aplicaci� de la saponina, el plaguicida biol�gic que als arrossars ebrencs ha

perm�s eliminar el 90% dels cargols adults, la setmana vinent repetiran el tractament. Pericay argumentava que

han decidit endarrerir-lo uns dies en vista de la previsi� de for tes pluges durant aquesta setmana. I la resta de

mesures s'aniran decidint en el marc de la comissi� t�cnica de seguiment, que es reuneix

peri�dicament.Possibilitats a debatEl conseller, que va ser acompanyat per alcaldes i regidors de les poblacions

del Baix Ter, i Pericay coincidien en la necessitat de mantenir l'arrossar en guaret Ðsense conrearÐ un m�nim d'un

any. Per� la comissi� haur� d'acabar de consensuar aspectes com ara el f inal del tractament del camp.

D'entrada s'havia apostat per la crema controlada del conreu, una opci� que s'ha de compatibilitzar amb la

conveni�ncia que el camp no quedi sec del tot per evitar que possibles exemplars vius s'enterrin i quedin

latents en espera de tornar a sor tir a la super f�cie. Uni� de Pagesos aposta, en canvi, per deixar les plantes

seques trinxades al camp i tornar-lo a inundar per tercer cop amb saponina.

Finalment, per�, un cop dessecat, la intenci� �s llaurar el terreny a una profunditat considerable Ði en ocasions

successivesÐ. En qualsevol cas, el fet que es tracti de nom�s 3 hect�rees i sigui un arrossar relativament a�llat

pot simplif icar molt la feina.

Respecte als costos del tractament i la p�rdua del conreu d'aquest any i el pr�xim a l'arrossar, Ciuraneta va

recordar que hi ha un pla europeu de subvencions que conf ien ampliar. Pericay, per la seva banda, va restar

impor t�ncia al vessant econ�mic a cur t termini: ÒNo volem parlar de p�rdues, que l'administraci� ja valorar� amb

els seus mecanismes, sin� d'eradicar del tot una plaga molt greu.Ó
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